
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestilling

Dato: 28. september 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1437

Vil ministeren redegøre for dom fra Frederiksberg byret den 17. september 2020 om hun-

den Alina, hvis FCI-stamtavle blev tilsidesat for en MARS-test, hvorefter hunden blev

dømt til at indeholde gener fra forbudte hunderacer? Ministeren bedes herunder oplyse

følgende: 1) Hvad er den nedre grænse for ”farlig genetik” for hunde af blandingsracer,

hvor en af de 13 forbudte hunderacer indgår?, 2) Vil ministeren tage initiativ til en tydelig-

gørelse af hundeloven, så hunde ikke aflives uden at være genetisk disponeret til at være

en såkaldt ”farlig hund”?, 3) Hvad defineres som en gyldig stamtavle for en hund, og hvil-

ke begrundelser kan der være for at tilsidesætte en stamtavle til fordel for en MARS-

test?, 4) Hvor mange hunde forventes aflivet efter dommen om hunden Alina, og mener

ministeren, at antallet af aflivninger er proportionalt i forhold til omfanget af bidepisoder?,

5) Hvor mange af de hunde, der hidtil er dømt til at blive aflivet, har haft bidepisoder, hvor

biddet er dokumenteret, og hvad viser genetikken hos de dømte hunde?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carl Valentin (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Carl.Valentin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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